
„PRITIAHNEM VŠETKÝCH K SEBE“ 
„Ježišu, v nádvorí pohanov čakajú Gréci, ktorí ťa túžia uvidieť. Nevyšiel by si za nimi? Vieš, že oni 

sem nemôžu…“ Možno tak nejako oslovili Ondrej a Filip Ježiša. Ježiš odpovedá, ale nezdá sa, že je to 
odpoveď na položenú otázku. Pri pozornejšom pohľade však vidíme, že je predsa len oveľa hlbšia o 
obšírnejšia, ako by sme čakali. Ježiš vidí za položenou otázkou oveľa väčší a komplexnejší problém, ktorý 
sa nedá vyriešiť stretnutím s niekoľkými Grékmi. On vidí problém v tom, že tých ľudí, ktorí ho chcú vidieť 
a nemôžu, je veľmi veľa. A nebráni im v tom fyzická vzdialenosť, ale vzdialenosť duchovná, ako je to trochu 
naznačené aj v Jeruzalemskom chráme. Gréci nesmeli ísť bližšie k Bohu, pretože boli pohania, hriešnici, 
nehodní. Ježiš chce vyriešiť problém týchto ľudí, vzdialených od Boha. „Večný život je v tom, aby (ľudia) 
poznali teba, jediného a pravého Boha, a toho, ktorého si poslal, Ježiša Krista“ (Jn 17, 3). Ale tento večný 
život je ľuďom zatiaľ neprístupný. Toto je problém, ktorý Ježiš prišiel vyriešiť, a otázka týchto Grékov mu 
naznačila, že je už najvyšší čas. Preto sa rozhovoril o hodine svojho oslávenia, ktoré sa uskutoční 
prostredníctvom jeho umučenia na kríži. Lebo až bude vyzdvihnutý od zeme, všetkých pritiahne k sebe. 
Vtedy sa vyrieši problém Grékov, ktorí ho chceli vidieť.  

My žijeme v čase, keď už je tento problém dávno vyriešený. Stačí nám už len využívať privilégiá, 
ktoré nám z toho plynú. Môžeme byť blízko pri Ježišovi: v modlitbe, v Eucharistii, v núdznych bratoch a 
sestrách… Len či máme tú túžbu: Chceli by sme vidieť Ježiša? 

Pane Ježišu, vďaka, že si zomrel, aby si ma pritiahol k sebe. Premieňaj moje srdce, aby vždy túžilo 
byť s tebou a malo odvahu nasledovať ťa všade, kam pôjdeš… 

zdroj: zamyslenia+ 
 

POSADÍ SA AKO TAVIČ A ČISTIČ STRIEBRA 
Skupinka žien študovala knihu Malachiáša. 

Keď študovali tretiu kapitolu, prišli k tretiemu veršu, 
v ktorom sa píše: „Posadí sa ako tavič a čistič 
striebra…“ Tento verš bol pre ženy ako hlavolam a 
rozmýšľali, čo tieto slová vlastne hovoria o Božom 
charaktere. A tak sa jedna z nich ponúkla, že niečo 
zistí o procese čistenia striebra a na ďalšom stretnutí 
skupinky im o tom porozpráva. 

V ten týždeň táto žena zavolala striebrotepcovi 
a dohodla si s ním stretnutie, aby ho pozorovala pri 
práci. Nepovedala mu nič o tom, prečo sa o jeho 
prácu zaujíma, iba toľko, že ju zaujíma proces 

čistenia striebra. Ako tak striebrotepca pozorovala, videla, ako držal kus striebra nad ohňom, aby ho zohrial. 
Vysvetlil jej, že pri čistení striebra ho treba držať uprostred ohňa, tam, kde sú plamene najhorúcejšie, aby sa 
všetka nečistota spálila. 

Žena rozmýšľala o tom, že Boh nás takto drží v ohni, a potom si spomenula na ten verš: „Posadí sa 
ako tavič a čistič striebra.“ A tak sa opýtala striebrotepca, či naozaj musí sedieť a držať to striebro po celý 
čas, kým sa čistí. Muž odpovedal: „Samozrejme. A nielen to. Musím ho držať a nespustím z neho oči po celý 
čas, kým je v ohni. Keby som to striebro nechal v plameňoch čo aj len o chvíľu dlhšie, ako treba, zničilo by 
sa.“ 

Dáma na chvíľu stíchla, a potom sa striebrotepca opýtala: „A ako viete, kedy je to striebro už úplne 
čisté?“ On sa usmial o odpovedal: „No, to je ľahké – predsa vtedy, keď sa v ňom vidím ako v zrkadle.“ 

Ak sa dnes cítiš ako uprostred ohňa, pamätaj, že ťa drží Božia ruka. On z teba nespúšťa oči. Nedovolí, aby 
sa tvoj život zničil a bude ťa strážiť a držať, až kým sa v Tebe neuvidí. 

zdroj: www.modlitba.sk 
 

  


